## (107)輔仁大學天主教研修學士學位學程 考試日期:107年5月5日第1節 招生考試試題

本試題共: 1 頁(本頁為第 1 頁)

科目:天主教基礎要理

系組:天主教研修學士學位學程

注意:答題時,請寫清楚題號。

## 申論題

- 一、請問聖母瑪利亞在天主教會中的地位?(25%)
- 二、您認為什麼是祈禱?(25%)
- 三、請論述天主十誡的總綱『上愛天主、下愛人』,如何落實在日常生 活中?(25%)
- 四、根據福音的記載,主耶穌親自建立了七件聖事,請就您所知分述 七件聖事的意涵。(25%)

※ 注意:1.考生須在「彌封答案卷」上作答。

- 2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用,試題須隨答案卷繳回。
- 3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具,以簡章之規定為準。

(107)輔仁大學天主教研修學士學位學程  考試日期:107年5月5日第2節
招生考試試題 本試題共:2 頁(本頁為第 1 頁)
科目: 英文 系組: 天主教研修學士學位學程
(I) Fill in each space with the correct word to finish the sentences.  Each word is used only once. Some are extra. 20% 注意:答題時,請寫清楚題號與答案,否則將不予計分。 Example: (I) 3. other
such too another So these those as each Nor
1. You may borrow of the two magazines.
2. Bill has three cousins; one lives in Taipei, in Taichung, and a third in Hualien.
3. Heaven helps who help themselves.
4. Mr. Brown won't come to the party will I.
5. The news is good to be true.
(II) Finish each dialogue with the correct word. Each word is used only once. Some are extra. 20% 答題時,請寫清楚題號與答案。 Example: (II) 4. Whenever
Whatever However How What Which once whose that
1. A: What do I do I get to 1 <sup>st</sup> Street? B: Turn right.
2. A: Anyone you may chose, you will be pleased. B: Really?
3. A: color did Angel pick, purple or pink? B: Neither of them
4. A: is the use of a watch? B: For telling time.
5. A: hard you may study, you can't master English in a few months. B: That's too bad.
(III) Finish each statement with the most appropriate idiom. Every idiom is used only once. Some are extra. 20% 答題時,請寫清楚題號與答案,各題請以英文字母作答。 Example: (III) 5. (K)
(A) easier said than done (B) raining cats and dogs (C) the apple of his eye
(D) see eye to eye (E) under the weather (F) keeping an eye on it
(G) be in his shoes (H) crying over spilt milk (I) burn the midnight oil
1. If you, you'll be too tired for the test tomorrow.
2. I just can't with my brother on this matter, so we try not to talk about it.
3. It's no use It's what you do now that is important.
4. When you say something is, you mean that it sounds simple but it is actually difficult to achieve.
5. Ken loves Nancy so much she is

<sup>※</sup> 注意:1.考生須在「彌封答案卷」上作答。

<sup>2.</sup> 本試題紙空白部份可當稿紙使用,試題須隨答案卷繳回。

<sup>3.</sup> 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具,以簡章之規定為準。

(107)輔仁大學天主教研修學士學位學程 |考試日期:107年5月5日第2節 招生考試試題 本試題共: 頁(本頁為第 2 頁) 科目:英文 系組:天主教研修學士學位學程 (IV) Finish the Dialogue: Choose the most appropriate question to finish each dialogue. Each dialogue is independent from one another. Each question is used only once. 30% 答題時,請寫清楚題號與答案,各題請以英文字母作答。 Example: (TV) 10. (M) (B) Who are you with, then? (A) What program are you in? (D) What school do you go to? (C) How long have you been there? (F) Where do you work now? (E) What do you do there exactly? (H) What are your hobbies? (G) What star sign are you? (J) Where have you been hiding these days? (I) Where are you from? (1) A: \_\_\_\_\_? B: Hong Kong. (2) A: \_\_\_\_\_? B: Fu Jen Catholic University. (3) A: \_\_\_\_\_? B: I'm in Catholic Studies. (4) A: \_\_\_\_\_? B: Well, I'd say cycling and swimming. (5) A: \_\_\_\_\_? B: I'm Leo. B: I was going to ask you the same question. (6) A: ? (7) A: \_\_\_\_\_? B: In New Taipei City. (8) A: \_\_\_\_? B: I'm with FJU Hospital (9) A: \_\_\_\_? B: Uh...about 2 years. B: I'm a social worker. (10) A: (V) Put the words of each sentence in the correct order. 10% 答題時,請寫清楚題號與答案。 (1) bright people the Positive on side look always 4% 6% (2) after tell might if you're what I be me help able you to

<sup>※</sup> 注意:1.考生須在「彌封答案卷」上作答。

<sup>2.</sup> 本試題紙空白部份可當稿紙使用,試題須隨答案卷繳回。

<sup>3.</sup> 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具,以簡章之規定為準。